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Kære Lars Eisenhardt, 
Tak for udarbejdet udkast til Folkeoplysningspolitik. Jeg har læst den med interesse. 
 
Jeg er især glad for at læse afsnitten 'For organisation'.  
Jeg er formand for en mindre løbeklub AK 73 der fokusere på løbere 40+ og internationale gæster til København der 
vil gerne træner med en venlig, mindre løbeklub hvor der er tid til at snakke på engelsk eller andre sprog og få råd 
om de bedste steder at løbe i byen. 
 
Klubben mistede, ved administrativ fejl, status som folkeoplysningsforening og, da jeg opdagede det for 3 år siden, 
søgt og fik status en gang til. Siden har vi søgt flere tid på løbebane på Østerbro  
Stadion/Idrætshuset på flere dage og blev afvist fordi de store løbeklubber dvs. Sparta og KIF havde fået udelt tid 
året før og derfor skal få den igen. Den slags holdning er meget frustrerende fordi vi er kun 5 løbere der har brug for 
tid på løbebane og kunne sagtens dele tid med andre. Det betyder også at vi ikke har lov til at anvende facilitater i 
Idrætshuset, trods at der er plads nok til os.  
 
Det glæder mig til at  det kan være mere enkelt  at være forening, så at vi frivillige kan bruge mere resurccer til at 
hjælpe vores medlemmer og gæster og mindre om at søge lov til at få adgang til faciliteterne.  
 
med venlig hilsen 
 
Yvonne Shashoua (formand AK 73) 
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Hej Københavns Kommune 
 
Vi er en forening i Valby, der består af en masse unge mennesker, og vi synes lidt nogle af tingene ved at have en 
forening godt kan moderniseres. Så her er nogle tiltag som i kunne gøre: 
 
Lav foreningsportalen om til et app, hvor man nemt kan se og finde banetider. 
 
Lav en hjemmeside, hvor man løbende kan opdatere sine medlemstal (den er allerede i foreningsportalen under 
hold, men det virker ikke til at det bliver brugt til noget?) og andre informationer, så kommunen og andre bare kan 
slå infoen op. 
 
Gør det muligt at dele en kamp banetid med en anden klub: Det er jo ofte sådan at man plejer at have en 
hjemmekamp og en udekamp skiftevis når sæsonen er igang. Dvs at vi faktisk kun bruger halvdelen af vores 
kamptider, og det kunne jo være smart at dele med en anden klub, så vi skiftevis havde vores hjemmekamp, og 
udebanekamp mens den anden har hjemmekamp. 
 
Håber i kan bruge det til noget. 
 
Venlig Hilsen 
Borghaven IF 
Formand Mads Munk 



1

Lars Eisenhardt

Fra: Adem Fajkovic <byensmusikskole@gmail.com>
Sendt: 18. januar 2024 11:09
Til: Lars Eisenhardt
Emne: Differentieret kontingentstøtte

AppServerName: prod.edoc.kk.dk
DocumentID: 2024-0021220-2
DocumentIsArchived: -1

Kære Lars, 
 
Vi ønsker at sætte fokus på muligheden for at indføre differentieret kontingentstøtte. 
 
Indtil nu har politikken primært været rettet mod sport, men nu er der en del  musikforeninger også.  
Som en sportsforening kan man ansøge både DGI og Kommunen og derved opnå en støtte på 3000,- pr. medlem 
årligt.  
Desværre er dette ikke en mulighed for musikforeninger, da DGI ikke anerkender os som en sportsgren – hvilket er 
forståeligt. 
 
Ud over dette er det markant dyrere at deltage i musikaktiviteter sammenlignet med sport, hvilket gør, at 
økonomisk udfordrede familier undlader at sende deres børn til musikundervisning. 
 
Vi foreslår et forsøg med differentieret støtte, således at musikaktiviteter bliver mere tilgængelige for familier med 
lavere indkomst. Dette ville være til gavn for os alle. 
 
Vi er ikke helt sikre på, hvordan dette bedst formuleres, eller om det overhovedet bør medtages i den igangværende 
høring.  
Dog er det den eneste mangel, vi som forening ser i vores bestræbelser på at nå ud til økonomisk udsatte familier. 
 
Kh 
Adem 
 

BYENS MUSIKSKOLE 
En folkeoplysende forening 
 
Tlf.: 20488366 
mail@byensmusikskole.dk 
https://byensmusikskole.dk 
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DANSK 

MOUNTAINBIKE 

KLUB 

 

København, 27. januar 2024 

 

Høringssvar om Folkeoplysningspolitik 

 

Dansk Mountainbike Klub afgiver hermed høringssvar om den nye 

Folkeoplysningspolitik i Københavns Kommune. 

 

For fællesskabet 

Vi er enige i, at det skal være nemt at tilgå aktiviteter i foreningerne. Der kan med 

fordel præciseres, at skiftet fra én aktivitet til en anden ikke bare er noget, der 

skal være nemt internt i en forening. Det skal også være nemt på tværs af 

foreninger. 

Hos os gør fx det, at hvis man som (nyt) medlem finder ud af, at det alligevel ikke 

er mountainbike, der er den rette aktivitet for vedkommende, så henviser vi gerne 

til andre cykelklubber i kommunen (fx Københavns BMX Klub eller ABC Cykling), 

hvor man kan dyrke andre cykeldiscipliner. 

Vi anbefaler, at Folkeoplysningsudvalget i denne valgperiode også har fokus på at 

”Understøtte flere foreningsbaserede aktivitetsmuligheder for 

seniorer/pensionister”. Det er vigtigt for seniorernes mentale og fysiske helbred, 

at der er tilgængelige og relevante aktivitetsmuligheder – både for den enkelte og 

for folkesundheden. 

For byen 

Vi anbefaler, at Folkeoplysningsudvalget bidrager til ”Udbygning af outdoor-

faciliteter, aktivitetskapaciteten udvides”. Der er mulighed for at udbygge 

udvalgte outdoor-faciliteter på mindre arealer til gavn for især foreningernes 

aktiviteter for børn og unge. 

 

Med venlig hilsen 

DANSK MOUNTAINBIKE KLUB 

 

Jens Albagaard 

Formand 



     2.2.2024 

Høringssvar - udkast til Folkeoplysningspolitik 

Vedr. afsnittet «For de oversete» 

 

Et høringssvar, der muligvis ligger uden for rammerne af udkastet, men som vi synes bør 
indtænkes: 

 

Vi er en forening med knap 2.000 medlemmer, der naturligvis samarbejder med KFF (primært) 
men også andre forvaltninger.  

Især ift livsstilsramte og ældre medborgere (defineret som 60+) har vi været involveret i 
samarbejder, der skulle knytte flere af disse borgere til foreningslivet. Bl.a. kan nævnes 
prostata, -parkinson og hjertepatienter, men også generelt livsstilramte henvist af 
sundhedscentre. Derudover har vi nu gennem de sidste 3 år tilbudt aktiviteter for 60+, der har 
haft en pæn stor tilslutning (ca 150 medlemmer).  

Vores opmærksomhed er rettet mod det faktum, at retningslinjerne for driftstilskud (vi har 
eget klubhus) er indrettet sådan, at medlemmer mellem 25 og 59 år forholdsmæssigt 
nedsætter vores driftstilskud, hvis de udgør mere end 10% af foreningens medlemmer. Ved 
den sidste medlemsopgørelse, som vi lige har fremsendt for 2023, udgør de 25-59 årige ca. 
20% af vores medlemmer, og derfor bliver vi reduceret i tilskud.  

At vi har ca 20% af vores medlemmer i denne aldersgruppe skyldes, at flere af disse er 
medlemmer, vi har fået via de aktiviteter/samarbejder vi har vedrørende udsatte/oversete 
borgere. Og selv i vores 60+ aktiviteter har vi en hel del borgere der ligger i intervallet 25-59, 
fordi det er der de passer ind. 

Ud fra et økonomisk perspektiv, og det må vi hele tiden have for øje i en frivillig forening, 
synes det ikke rimeligt at vi straffes på vores driftstilskud, når vi har påtaget os en opgave, der 
handler om at favne og nå nogle medborgere, som ellers ikke ville være aktiv i en forening. 

I min optik (og alle andres vil jeg tro) er folkeoplysningspolitik også et spørgsmål om at 
motivere foreningerne til at tage et medansvar for vores udsatte borgere. Hvis dette skal 
lykkes, så bør disse personer mellem 25 og 59 år ikke udgøre en økonomiske byrde ved 
beregningen af driftstilskud – i dette tilfælde til vores foreningshus, der danner ramme for 
vores aktiviteter. 

Pbv 

Steen Pedersen, fmd. 

Boldklubben Fremad Valby 
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Hej Lars, 
 
Noget helt andet i måske kunne tage op næste gang er husleje tilskud. Det er virkelig ærgeligt at man ikke kan få 
tilskud til husleje hvis man er en fodbold forening. Reglerne siger jo at man skal kunne spille den sportsgren inde i 
lokalet før man er berettiget til at få tilskud. 
 
Bedste hilsner  
 
Enver "Valli" Uzeiri 
Projektkonsulent 
 
 
 
Mobil: 60  82 29 41 
Akut: 70 60 44 05 
www.gadeakademiet.dk 
www.streetsociety.dk 
Disclaimer: Please note that this message may contain confidential information. If you have received this message by mistake, please 
inform the sender through a reply, and then delete the message before making any copies or redistributing the message. 
 
 
 
 
Den 18. januar 2024 kl. 10.40.44 +01.00, skrev Lars Eisenhardt <CX0V@kk.dk>: 

Kære aftenskoler og foreninger, 

  

Folkeoplysningsudvalget har udarbejdet udkast til Folkeoplysningspolitik og ønsker, at aftenskoler 
og foreninger i København skal have udkastet i høring. 

  

Udkastet og Folkeoplysningsudvalgets behandling af det kan ses her: 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Folkeoplysningsudvalget/m%C3%B8de-
10102023/referat/punkt-5 

  

Hvis I har bemærkninger til udkastet til folkeoplysningspolitik, skal de sendes til cx0v@kk.dk senest 
fredag d. 2. februar 2024 kl. 12. 
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Med venlig hilsen 

Lars Eisenhardt 
Specialkonsulent 
Folkeoplysning 
_________________________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE  
Kultur- og Fritidsforvaltningen  
Center for Kultur- og Fritidsaktiviteter 

Gyldenløvesgade 15, 2. sal  
1602 København V 

Telefon 3366 3366 

Mobil 5182 5971 

E-mail cx0v@kk.dk 

EAN 5798009780515 
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Til Folkeoplysningsudvalget 
Lars Eisenhardt <CX0V@kk.dk> 
Tak for modtagelse at "Udkast til Folkeoplysningspolitik 2023-2026" i høring. 
 
Vanløse Aktivitetsforening, er en nystiftet (26/6 2023) og godkendt folkeoplysende (15/9 2023) forening som 
"udvikler og udbyder en bred vifte af folkeoplysende aktiviteter, der samlet udgør et alsidigt kultur- og fritidstilbud 
for borgerne i bydelen" for at "fremme lokale fællesskaber og bidrage til at borgerne tager ansvar for eget liv og 
deltager aktivt og engageret i store som små fællesskaber." 
 
Det forelagte udkast indeholder mange velmenende tanker og tiltag, men virkeligheden på Kulturstationen i Vanløse 
er en anden. 
Her er på trods af lave belægningsprocenter (vi kigger dagligt på tavlen over, hvilke lokaler som er i brug på enkelte 
tider) ikke plads til nye foreninger i udbuddet af lokaler de næste to år, medmindre de kan passes ind i to mindre 
mødelokaler (max 24 personer). I det sidste udbudte lokale, Kultursalen (max 50 personer), udbydes kun små 
begrænsede tidsslot beregnet til allerede eksisterende aktiviteter. Kvansalen (max 99 personer, 
bevægelsesaktiviteter) udbydes slet ikke længere til folkeoplysende aktiviteter. 
 
Vi kan forstå, at KFF' s krav til indtjening ved lokaleudlån til højere takster er årsag til at flere og egnede 
lokaler/tider ikke udbydes til folkeoplysende aktiviteter.  
Resultatet er, at vi som ny lokalforankret forening forhindres i at bidrage til en levende Kulturstation; hvor lokalerne 
hidtil har henstået uanvendte i alt for stor omfang da takstpolitikken udenfor folkeoplysningsområdet gør det 
økonomisk svært for andre at leje lokalerne. 
Vi henvises i stedet til at indgå i dialog med Kulturstationens personale (bl.a. med reference til "Skab Kultur") om 
sammen med dem at forsøge at lave de aktiviteter, som der ikke er folkeoplysningslokaletider til. Og så virker 
indledningen i udkastet til folkeoplysningspolitik: "Folkeoplysning er fri oplysning, uafhængig af offentlige 
myndigheder" ekstra hult, når virkeligheden er at det reelt kun kan ske i samarbejde med den offentlige 
myndighed. 
Set fra vores synspunkt ligner folkeoplysningspolitikken en potemkinkulisse. 
 
Venlig hilsen 
 
Caroline Fuglsang, 
formand for Vanløse Aktivitetsforening 
 
 
On 18-01-2024 10:40, Lars Eisenhardt wrote: 

Kære aftenskoler og foreninger, 
  
Folkeoplysningsudvalget har udarbejdet udkast til Folkeoplysningspolitik og ønsker, at aftenskoler 
og foreninger i København skal have udkastet i høring. 
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Udkastet og Folkeoplysningsudvalgets behandling af det kan ses her: 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Folkeoplysningsudvalget/m%C3%B8de-
10102023/referat/punkt-5 
  
Hvis I har bemærkninger til udkastet til folkeoplysningspolitik, skal de sendes til cx0v@kk.dk senest 
fredag d. 2. februar 2024 kl. 12. 
  
Med venlig hilsen 

Lars Eisenhardt 
Specialkonsulent 
Folkeoplysning 
_________________________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 
Kultur- og Fritidsforvaltningen 
Center for Kultur- og Fritidsaktiviteter 
Gyldenløvesgade 15, 2. sal 
1602 København V 
Telefon 3366 3366 
Mobil 5182 5971 
E-mail cx0v@kk.dk 
EAN 5798009780515 
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Kære Folkeoplysningsudvalg 
 
Ørestad Taekwon-Do Klub har lidt over 1 år på bagen i Ørestad Syd. Vi har haft en rimelig tilgang af medlemmer, 
men det har været besværliggjort af adgangen til faciliteter. Klubben har været tæt på at lukke, da de eneste 
faciliteter, som der kunne skaffes adgang til, var på en skole fredag aften.  
 
Fredag aften er ikke optimal for især børn, hvorfor det var svært at komme i gang.  
 
Klubben har bemærket, at der er skoler, som reserverer lokaler, som f eks. gymnastiksale i det tilfælde, at skolen 
skulle få brug for dem. I et tilfælde er det hele torsdag eftermiddag og aften (Ørestad Skole). Dermed fratager skolen 
foreningernes mulighed for at bruge særdeles velegnede lokaler på særdeles gode tidspunkter. Ligeledes tillader 
skolerne ikke adgang til gymnastiksale om eftermiddagen fra kl. 16-17, da der er brug for adgang for KKFO. Denne 
adgang ses dog ikke udnyttet. 
 
Klubben vil derfor gerne opfordre udvalget til, at drøfte adgangen til egnede lokaler på især skoler med relevante 
udvalg. Det foreslås, at det tilføjes til politikken, at adgang til haller, gymnastiksale m.m. som udgangspunkt fra kl. 
16.00 er reserveret til foreninger som 1. prioritet. Herefter skoler m.m. som 2. prioritet. Dog undtaget f.eks. 
eksamenssituationer, hvor der naturligvis kan være brug for lokalerne. 
 
Dette vil fremme foreningslivet og give anledning til færre konflikter.  
 
Mvh. 
Torben Kelm Danielsen 
Formand for Ørestad Taekwon-Do Klub 


